
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 13.07.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica invitată şi dna viceprimar Pintea 
Cecilia.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că este absent dl 
consilier Buda L.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că. luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna iulie d-1 consilier Butuza Vilhelm.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022;
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea preţului lemnului de lucru vândut către populaţie;
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea întocmirii unei expertize contabile la SC BĂIUŢ 

SERV SRL:
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea întocmirii documentaţiei tehnice ( SF, PT ) 

necesare în vederea implementării proiectului ..Staţii de încărcare pentru autovehicule 
electrice'’;

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea întocmirii documentaţiei tehnice ( SF, PT ) 
necesare în vederea implementării proiectului „Modernizare iluminat public în comuna 
Băiuţ”;

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării prin licitaţie publică a unei parcele 
de teren;

7. Proiect de hotărâre privind stabilirea normativului de carburanţi pentru autocamionul cu 
graifer aparţinând Primăriei Băiuţ;

8. Discuţii privitoare la acordarea unui ajutor de urgenţă;
9. Diverse;

Dna primar propune completarea ordinii de zi cu un proiect de hotărâre privind 
acordarea titlului de cetăţean de onoare al comunei d-lui Ubelhart Walter. Dna viceprimar 
solicită introducerea pe ordinea de zi a unui proiect de hotărâre privind modificarea 
programului sălii de sport şi a terenului sintetic. Ordinea de zi cu aceste completări este aprobată 
cu unanimitate de voturi.

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 
unanimitate de voturi.

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi.
Dna viceprimar spune că a fost prezentată propunerea de buget, rectificarea a fost 

discutată în comisia de specialitate şi a fost avizată favorabil. Bugetul va fi pus pe site-ul 
comunei.

Se trece la vot şi cu unanim itate dc voturi este adoptată această hotărâre.



Se trece la discutarea preţului lemnului de lucru. Dna viceprimar crede că ar trebui ca 
la următoarea şedinţă să vină dl şef de ocol Chira care să explice cum se stabilesc preţurile.

Se cade de acord cu amânarea luării unei hotărâri pentru şedinţa următoare.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea întocmirii unei expertize 

contabile la SC BĂIUŢ SERV SRL.
Dl secretar prezintă cererea depusă de dl administrator Raţ. Spune că întrucât 

societatea nu are activitate pentru încheierea contractului va trebui să alocăm noi bani din buget.
Dl consilier Hollo întreabă cum va fi făcută expertiza din moment ce nu s-au predat 

actele pe baza cărora se face expertiza.
Dna viceprimar spune că din câte ştie nici nu există documente.
Dna consilier Ciupei întreabă dacă a fost prezentată consiliului vreo documentaţie iar 

dl secretar spune că nu au prezentat.
Se trece la vot şi cu unanimitate este aprobată această hotărâre.
Se continuă cu punctul următor -  proiectul de hotărâre privind aprobarea întocmirii 

documentaţiei tehnice ( SF, P I  ) necesare în vederea implementării proiectului „Staţii de 
încărcare pentru autovehicule electrice”.

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre.
Dna primar spune că acum se pot depune proiecte pentru accesarea de fonduri pentru 

construirea de astfel de staţii de încărcare. Viitorul îl constituie autoturismele electrice.
Se trece la vot şi cu o abţinere -  dl consilier Nicorovici şi 9 voturi pentru este aprobată 

această hotărâre.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea întocmirii documentaţiei 

tehnice ( SF, PT ) necesare în vederea implementării proiectului „Modernizare iluminat public 
în comuna Băiuţ”.

Dna primar spune că vor fi înlocuite corpurile de iluminat cu unele mai noi şi 
performante şi va fi extins iluminatul public în unele zone unde este necesar.

Se trece la vot şi cu unanimitate este aprobată această hotărâre.
Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind aprobarea concesionării prin 

licitaţie publică a unei parcele de teren.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre. Spune că este vorba de reluarea licitaţiei 

pentru terenul situat în Strîmbu Băiuţ teren care a fost concesionat de dl Raţ Ion şi pentru care 
licitaţia a fost anulată din cauză că nu au existat 2 ofertanţi.

Se vor păstra aceleaşi condiţii ca data trecută. Se trece la vot şi cu unanimitate este 
aprobată această hotărâre.

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind stabilirea normativului de carburanţi 
pentru autocamionul cu graifer aparţinând Primăriei Băiuţ.

Dna viceprimar spune că până acum nu s-a consumat motorină cu graiferul pentru că 
nu s-a făcut anul trecut niciun transport de lemne. S-a interesat şi consumul normat de 
combustibil este de 60 de litri/100 km. Este nevoie de motorină la încărcare şi la transport, 
estimează că ar fi un consum cam de 1200 1/1ună.

Dl consilier Pop T întreabă dacă nu ştie şoferul cât consumă utilajul iar dna viceprimar 
spune că l-a întrebat şi nu ştie. Acum facem transportul legal datorită faptului că ne-a ajutat SC 
Infrastrucutra verde SRL să înregistrăm maşinile în SUMAL.

Dl consilier Hollo spune că i se pare puţin 60 de litri pentru că la 1600 mc lemn un 
consum de doar 1200 de litri/lună nu ajunge.

Se poartă discuţii pe această temă. Se solicită amânarea luării unei hotărâri pentru o 
şedinţă viitoare.



Dl secretar spune că trebuie neapărat aprobat un consum pentru că fără o aprobare nu 
se poate începe transportul pentru că nu putem cumpăra carburant. După câteva curse când se 
va şti precis cât se consumă se va putea reveni asupra cantităţii şi se va modifica.

Se propune cantitatea de 20 litri/cursă. Se trece la vot şi cu o abţinere -  dna viceprimar 
şi 9 voturi pentru este adoptată această hotărâre.

Este prezentată în continuare cererea de acordare a unui ajutor de urgenţă constând în 
8 mc lemn de lucru pentru dl Kriş Gheorghe. cerere cu care consilierii sunt de acord.

Se trece la punctul următor -  proiectul de hotărâre privind acordarea titlului de cetăţean 
de onoare al comunei d-lui Ubelhart Walter.

Dna primar citeşte o scurtă biografie a d-lui Ubelhart. Propune ca, cu ocazia 
festivalului Trecui dealul la Băiuţ să i se acorde acest titlu de cetăţean de onoare al comunei.

Dl consilier Pop T spune că el nu îl cunoaşte pe dl Ubelhart şi nu ştie ce a făcut pentru
comună.

Se trece la vot şi cu o abţinere -  dl consilier Pop T este aprobată această hotărâre.
Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind modificarea programului sălii de 

sport şi a terenului sintetic.
Dna viceprimar spune că toţi copiii joacă doar în zilele fără plată iar în restul zilelor 

nu este nimeni. Nu se respectă nici programul orelor gratuite stabilite în consiliu.
A discutat cu profesorul de sport care i-a spus că în alte părţi nu se dă gratuitate deloc. 

In Tîrgu Lăpuş ora este 100-150 de lei iar la noi e 50 de lei.
Dna primar spune că până acum era gratuit marţi şi joi 2 ore şi duminica toată ziua.
Dl consilier Prohaska crede că ar fi bine dacă ar rămâne programul la fel, mai fac şi 

copiii mişcare.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este respins acest proiect de hotărâre. 

Programul va rămâne la fel ca până acum.
Se trece la ultimul punct -  diverse.
Dl consilier Nicorovici spune că a auzit că a venit din Târgu Lăpuş gunoiera să ridice 

mizeria şi nu s-a ridicat de peste tot. La vechiul ocol e un morman de mizerie, ar trebui să se 
pună un tomberon mai mare. din cel metalic.

Spune că se duc lemne frumoase la Lăpuş, vede maşinile care coboară cu lemne.
Dna consilier Ciupei spune că dl şef de ocol Chira a spus că se dau în primul rând la

comună.
Dl consilier Tudovan spune că a văzut de ieri că lucrează BKT la parchet.
Dl consilier Nicorovici întreabă cum mai este cu căminele iar dna primar spune că mai 

are de dat soluţii consultantul, contractul e din 2015 şi a spus că a lucrat destul, să sperăm că 
nu se va ajunge la reziliere.

Dl consilier Pop C cere ca la şedinţa de rectificare să se pună bani pentru asfaltarea 
restului de 1 km de drum din Poiană, a auzit că s-a trimis o ofertă.

Dna primar spune că 1 km de drum asfaltat e cam 4 miliarde şi e foarte greu să-i punem 
din bugetul nostru. Să vedem dacă se aprobă pe Anghel Saligny pentru drumuri.

Dl consilier Pop C spune că este cineva care cere buldoul primăriei pentru a repara o 
uliţă iar dna viceprimar spune că buldoul nu este bun, trebuie cauciucuri, nu are putere.

Dna primar spune că utilajele noastre sunt vechi şi descompletate.
Dl consilier Tudovan crede că trebuie vândute toate şi să cumpărăm un buldo nou.
Dna primar spune că ar trebui să ne ocupăm de spaţiile medicale şi să le aranjăm. Avem 

aparatură nouă. sunt multe analize care se pot face local. A discutat cu un medic din Tîrgu Lăpuş 
şi ar veni o zi la 2 săptămâni ca să nu meargă oamenii în Tîrgu Lăpuş.

Dl consilier Prohaska spune că a amenajat el partea de parter unde este cabinetul 
asistentului comunitar, nu este m are cheltuială să se repare.



Dl preşedinte de şedinţă crede că ar trebui să se facă o situaţie cu utilajele, dacă nu 
sunt bune să fie vândute. Mai bine să le vindem şi să închiriem utilaje care funcţionează. Cere 
să se dea amenzi celor care nu-şi cosesc lângă casă şi nu curăţă şanţurile. La blocul E curge 
mizeria.

Dna primar spune că s-a drenat canalizarea şi s-au rezolvat deversările de mizerie din 
zona fosei septice, lucrarea e de calitate.

Dl consilier Tudovan crede că ar trebui să vină în şedinţă oamenii să li se arate ce se
face.

Dl preşedinte de şedinţă spune că oamenii au voie să critice dar trebuie să se 
documenteze. Cere să fie prezenţi toţi consilierii la festivitatea de decernare a titlului de cetăţean 
de onoare al comunei, pentru că ei au acordat diploma.

Dna primar spune că e prima ediţie a festivalului, probabil că anul viitor va fi sub 
formă de concurs. S-a mers pe faptul că e o zonă multiculturală, fără probleme între etnii. 
Prezintă participanţii la festival.

Spune că vor fi puţine locuri de parcare aşa încât băiuţenii să încerce să vină pe jos 
pentru ca să rămână parcările libere pentru invitaţi.

Dl preşedinte de şedinţă întreabă dacă cei din comună pot merge cu tarabe iar dna 
primar spune că binenţeles că oricine doreşte poate merge cu tarabă, doar că până acum nu a 
fost depusă nici o solicitare.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
BUTUZA VILHELM

SECRETAR GENERAL 
POP AUREI JAN VÍCTOR


